美国蒙特克莱尔州立大学数学系Aihua Li教授学术报告

报告人简介：
美国新泽西蒙特克莱尔州立大学（MSU）理学院数学系教授，数学博士。美国国家自然科学基金，科学与数学家学会课题评委。2000 年至今: 美国 “数学评论” 评论员，多家数学杂志的评委。

研究方向: 应用代数, 差分方程, 数论。

第一场

时间：3月10日（周一）下午3：00，地点：理化楼401
题目：Applications of Graph Theory and Knot Theory in Bioinformatics
（图论和扭结理论在生物信息中的应用）
内容简介：
In this lecture, the speaker will present examples and research projects showing the fertile interaction between mathematics and other disciplines, in paticular, how graph theory and knot theory ideas applied in bioinformatics.
（在此讲座中李教授将通过丰富的实例和当前热点科研课题展示数学科学和其他学科的相互结合。 重点将放在图论和扭结理论的思想在生物信息领域中的应用。）
第二场
时间：3月12日（周三）下午3：00，地点：理化楼401
题目：Applications of Algebra and Number Theory in Information Security（代数和数论在信息安全中的应用）
内容简介：
In this lecture the speaker will demonstrate sample algebraic and number theory applications in information security, in particular, in the design of cryptosystems. Possible research projects will be introduced as well.
（在此讲座中， 报告人将用实例展示代数和数论在信息安全，特别是密码系统设计中的应用。为发展校际合作，潜在的科研课题也将得到介绍。）
 注：听报告的本科生请携带校园卡记录创新学分
